Grade 1
Unit 5
Vocabulary
Free-time Activities
Go for a walk: yürüyüşe çıkmak
Sit in the garden: bahçede oturmak
Cook a meal: yemek pişirmek 
Have a bath: duş almak 
Go shopping: alışverişe gitmek
Play chess: satranç oynamak
Go to the gym: spor salonuna gitmek
Go running (go for a run): koşuya çıkmak

Vocabulary
Sayfa 124, 5.2 kelimelere iyi çalışın

Grammar 
Geniş zamanı bir önceki ünitede işledik.
Öncelikle bir hatırlayalım: geniş zaman neydi? Geniş zaman, rutinlerinizden bahsederdi ve güneşin doğudan doğması gibi genel gerçekliklerden bahsederdi. Bunu cümlede nasıl yapıyorduk?
Birincisi, fiilimize ek koymuyorduk. Çünkü geniş zaman rahattır ve eklerle kendine yük yapmazdı. Fiilimizi keltoş(eksiz) bir şekilde cümleye yerleştiriyorduk:
I sleep at 10.00 every night. (gördüğün gibi sleep keltoş)
Yalnız, he she ve it herzamanki gibi farklılık yaratma peşinde olduğu için fiil bir tane -s takısı alıyordu:
He sleeps at 10.00 every night.


Şimdi olumlu,olumsuz ve soru hallerine bakalım:
(+) I/you/we/they sleep at 10 every night. (biz sadece şimlilik “I” ı alalım)
(-) I don’t sleep at 10.00 every night.
(?) Do I sleep at 10.00 every night?
(cevap) Yes, I do/ No, I don’t.

(+) He/she/ it sleeps at 10.00 every night ( sadece he yi ele alalım burada)
(-) He doesn’t sleep at 10.00 every night. (sleep teki -s takısı gitti çünkü doesn’tda s takısı var, iki tane üstüste olmasın)
(?) Does he sleep at 10.00 every night? 
(cevap) Yes, he does / No, he doesn’t.

Şimdi asıl meseleye gelelim: 
I work cümlesini he ile söylediğimizde “he works” e dönüştüğünü gördük. Bu -s takılarını farklı hallerde görebiliriz:
Verbs ending in ch, s, sh, o, x  add – es
·  watch – watches    
·  guess – guesses
·  finish – finishes
·  go – goes     
· fix – fixes

Verbs ending in a consonant (b,c,d,f,g...) change y to ies
· study – studies
· carry – carries  
· Fly - flies

Ama öyle kelimeler var ki -y ile biten düşüp -ies olmuyor, direk -s takısı ekliyorsun:
Buy-buys

Vocabulary
Food and Meals
Apples: elmalar
Bread: ekmek
Cheese: peynir
Eggs: yumurtalar
Potatoes: patatesler
Noodles: erişte (makarna)
Beans: fasulyeler
Cereal: mısır gevreği
Chicken: tavuk
Fish: balık
Rice: pirinç, pirinç pilavı
Pasta: makarna




Adverbs of Frequency
(slayt “adverbs of frequency”) 
Always: herzaman 
Usually: çoğu zaman
Often: sık sık
Sometimes: bazen
Never: asla	

Bunların sorusunu sorarken “How often” soru kelimesini kullanıyoruz. How often?: Ne sıklıkla? demektir.
Şimdi geniş zamanda soru sormayı biliyoruz artık. Mesela: do you go to school? Okula gider misin? demeyi biliyoruz. Buna “how often” eklediğin zaman başına, ne sıklıkla okula gidersin anlamı katar.
*Do you go to school? (Okula gider misin?)
Yes, I do/ No, I don’t.

*How often do you go to school? (Ne sıklıkla okula gidersin?)
I always go to school.

Bakalım bunlar cümlenin nerelerinde yer alıyor..
Özne ile Fiil arasına yerleştiriyorsun sıklık zarflarımızı.
Öncelikle şunu söyleyim. Geniş zaman hem durumla hem hareketle yapılıyordu:
*I am an English teacher (Ben bir İngilizce öğretmeniyim)Bu hareket içermez. Burada DURUM var
*I teach English (Ben İngilizce öğretirim) İngilizce öğretmek HAREKET içerir.


I always sleep at 11.00 p.m.
I am always hungry.  (I ve am I anne kız düşün, anne kızı birbirinden ayırma! He ve is I mesela baba oğul gibi düşün ve birbirinden ayırma)

1. is / sister / late / my / always / .
My sister is always late.
2. the / go / sometimes / to / cinema / we/.
We sometimes go to the cinema
3. is / unhappy / James / never / .
James is never unhappy.
4. always / are / they / friendly / .
They are always friendly.
5.often / the / school / walk / to / children.
Children often walk to the school.
6. after / usually / I / meet / friends / school / my.
I usually meet my friends after school.
7. pizza / mum / never / my / makes / .
My mum never makes pizza.

Comprehension 
Leave: (bir yerden/ bir kişiden) ayrılmak
It takes about 3 hours: yaklaşık 3 saat sürüyor
A return ticket: gidiş dönüş bileti
It costs 5 liras: 5 lira tutuyor (ücreti)
Useful Phrases
I have an idea! Bir fikrim var!
Let me see! Bir bakayımmm, bir düşüneyimm…
Good news! Haberler iyi!
What’s the matter? Sorun nedir?
Wow, that’s expensive! Wow, bu çok pahallı!
It worked! İşe yaradı!

Functional Language
Can I help you? Yardımcı olabilir miyim?
I’d like a ticket to Ankara on Saturday morning, please. Cumartesi sabahı için Ankara’ya bir bilet istiyorum lütfen (I’d like: istiyorum)
Let me see… Bir bakayım…
What time does it leave? Saat kaçta hareket ediyor?
It leaves at 10 a.m. Sabah saat 10 da hareket ediyor.
How long does it take?  Ne kadar sürer?
It takes about three hours. Yaklaşık 3 saat sürer.
How much is it? Fiyatı nedir?
Can I book a ticket, please? Bilet ayırtabilir miyim lütfen?
Single or return? Tek sefer mi gidiş-dönüş mü?





Object Pronouns 
(slayt object pronouns)
SUBJECT PRONOUNS              OBJECT PRONOUNS

            I  (ben)                           me (beni beni bihterini) / (bana)
you (sen)         		you (seni/sana)	
 he    (o)                            him (onu/ona)
          she                                    her
            it                          it
          you (siz)                              you (sizi/ size)
           we (biz)                             us (bizi/bize)
           they (onlar)                       them (onları/onlara)

Değişmeyen bir tek “you” ve “”it” var…

Aşk-ı Memnu (Forbidden Love )
Bihter loves Behlül 
She loves him

Behlül loves Bihter.
He loves her.

Adnan loves Nihal and Bülent.
He loves them.

Matmazel loves Adnan, Nihal and Bülent.
She loves them.


Nihal and Bülent love Adnan and Matmazel.
They love them.

Firdevs hanım loves money.
Firdevs hanım loves it.
She loves it.

Beşir hates Behlül but loves Nihal.
Beşir hates him but loves her.
He hates him but loves her.


Yani özneler (I, you, he, she, it, we, you,they) fiilden önce geliyor ama nesne zamirlerimiz (me, you, his, her, it, us, you, them) fiilden sonra geliyorlar. Yani biri başta biri sonda.
Fiil ne demekti: hareket bildiren kelimemiz. Love/ hate gibi sevmek, nefret etmek gibi -mek -mak alan kelimelerimizin hepsi fiildir.
Ek çalışma:
I
You
He
She
It 
We
You 
They 
My friends: benim arkadaşlarım
Benim arkadaşlarım İstanbula gitti.
Onlar İstanbula gitti.

My friends went to Istanbul
They went to Istanbul.

My friends and I went to Istanbul.
We went to Istanbul (yani işin içinden ben de varsam, o “biz” e dönüşür)

My friends and you went to Istanbul.
You went to Istanbul (yani işin içine “sen” dahil olunca “siz” e dönüştü)

My friends, Ayşe and I went to the park.
We went to the park.

Their friends, Emre, the dog and you went to the park.
Onun arkadaşları, Emre , köpek ve sen parka gittiniz. Yani (siz gittiniz)
You went to the park.





